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SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA TENI R LLOC 
EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  

U DE SETEMBRE DE 2009 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. Bartomeu Alzina Sureda. Batle-President 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 

 Sra. Margalida Bover Vadell 
Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer 

 Sr. Joan Ferrer Flaquer 
 Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

Sr. José Medina Suárez  
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 

Sra. Maria Orts Rodríguez 
 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
 

Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR: 31-07-09 .- En compliment d’allò 
que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 1 5 de desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, el Sr. 
President demana als membres de la Corporació si al gú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , que va tenir lloc  
el dia TRENTA-UN de JULIOL de 2009, de la qual se n ’ha expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada Regidor per  al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible form ulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, és aprovada  l’acta de la sessió anterior, que va tenir 
lloc el dia TRENTA-UN de JULIOL de 2009.  
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II.- EXP. 153AG/09: PLA D’OBRES I SERVEIS 2010 .- El Consistori examina 
l’expedient 153AG/2009, relatiu al Pla Insular d’Ob res i Serveis de 
l’any 2010. 
  
 Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa d’Urbanisme de 
dia 26 d’agost de 2009. 
 

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents  S’ACORDA: 
 
1r.- Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament a l Consell 
Insular de Mallorca per a la obra anomenada “Substi tució de 
clavegueram a diferents zones de Cala Rajada”, amb un pressupost 
d’execució per contracte de SIS-CENTS QUARANTA MIL SIS-CENTS SEIXANTA 
EUROS AMB QUARANTA-SET CÈNTIMS (640.660,47€) i dema nar la seva 
inclusió en el Pla Insular d’Obres i Serveis per a l’any 2010. La 
subvenció a fons perdut que es sol·licita puja a un  import de QUATRE-
CENTS SETZE MIL QUATRE-CENTS VINT-I-NOU EUROS AMB T RENTA CÈNTIMS 
(416.429,30 €) (65% per què es tracta d’una obra de l “A” [art. 26.1.a) 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril] i inclosa dins el pla d’acció aprovat 
de la Agenda Local 21), i l’aportació municipal ser à de DOS-CENTS 
VINT-I-QUATRE MIL DOS-CENTS TRENTA-UN EUROS AMB DIS SET CÈNTIMS 
(224.231,17 €) (35%). 
 
2on.-  Aprovar el projecte de la obra de referència , redactat pel 
Consell de Mallorca, Servei d’Enginyeria Industrial . 
 
3er.- Acceptar específicament les normes establertes a la  convocatòria 
del Pla Insular d’Obres i Serveis de l’any 2010 i a l Reglament de 
Cooperació Municipal del CIM. 
   
III.- EXP. 179AG/09: CALENDARI LABORAL 2010 .- El Consistori examina 
l’expedient 179AG/09 relatiu al calendari laboral 2 010. 
 

Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa Municipal de 
Seguretat Ciutadana i Personal en sessió de dia 27 d’agost 
de 2009 que proposa determinar com a festes locals per a 
l’any 2010 les següents:  
 

Dia 16 de juliol, divendres: La Mare de Déu del Car me. 
Dia 24 d’agost, dimarts: Sant Bartomeu. 
 
Vist l’article  46 del Reial Decret 2001/1983, de 2 8 de juliol. 
 
No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 

disset el nombre legal de membres del consistori i disset els 
assistents, S’ACORDA: 

 
Determinar com a festes locals per a l’any 2010, en  l’àmbit del 

municipi de Capdepera les següents: 
 

Dia 16 de juliol, divendres: La Mare de Déu del Car me. 
Dia 24 d’agost, dimarts: Sant Bartomeu. 

 
IV.-    EXP.  VAR49MA/09:  MOCIÓ  D’ES  GRUP:  INCL USIÓ  DEL  CAMÍ  DE  
SES COSTELLADES DINS LES RUTES DE PEDRA EN SEC .- El Consistori examina 
l’expedient Var49MA/09 relatiu a la moció, registra da d’entrada a 
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l’Ajuntament amb el núm. 5745, de 06-08-09, present ada pel Sr. Mateu 
Melis Tous, com a regidor de Es Grup. 
 

Es llegeix la següent moció: 

  
 “Capdepera a 6 de Agosto de 2009. 

 
 

 
Mateu Melis Tous, major de edat, amb domicili al carrer nou nº 14 de Capdepera i proveït del 
DNI nº 78.202.657-N, actuant com a regidor de ES GRUP a l’Ajuntament de Capdepera: 
 
presenta la següent moció: 
 
Exposició de motius: 

 
El Consell Insular de Mallorca, mijançant el departament de medi ambient i natura, va posar en 
marxa l’any 1988 la anomenada ruta de pedra en sec, per tal de preservar el nostre patrimoni 
paisajistic i natural, entre altres coses, i que actualment el CIM participa activament en les fires 
de turisme mediambiental, ofertant com plat estrella la esmentada ruta i els seus refugis a la 
serra de tramuntana. 
  
L’Ajuntament de Capdepera va sol�licitar l’any 2005 al Consell Insular de Mallorca la inclusió a 
aquesta ruta l’anomenat “Camí de ses Costellades”, partint des del començament del camí de 
Son Barbassa fins a la finca de Sa Duaia, i des d’alli, ja al terma municipal d’Artà, arribaria a 
enllatçar amb l’actual ruta.. En les diverses converses amb els tècnics del CIM, la voluntat era 
fer arribar-la fins el començament al nucli urbà, ja que suposaria que fos més fàcil l’accés i el 
coneixement de la ruta per part de la ciutadania i els nostres visitants.  Al llarg de la Ruta de Pedra 
en Sec (GR 221) es proposa descobrir els paisatges construïts amb Pedra en Sec de la serra de Tramuntana i 
les seves diverses manifestacions: marges, parets, fonts de mina, barraques, cases de neu, etc. Així mateix, 
aquesta ruta fa possible la visita d'interessants vestigis històrics, la retrobada amb els mites i les llegendes, el 
coneixement de les tradicions, els costums, la gastronomia, l'artesania, etc.(plana web del CIM). 
 
Atés que el nostre municipi viu bàsicament del turisme, i que segons els experts, del que se 
tracta es de desestacionalitzar la temporada i allargarla a poder ser a tot l’any. Per aconseguir-
ho, hem de oferir altres atractius, que tenim, i que sovint no els sabem aprofitar.  
 
Atés que hi ha demanda de turistes que visiten la nostra illa  i cerquen alguna cosa mes que sol i 
platja, una bona opció és el senderisme i el turisme de natura. Pensam que seria un atractiu més 
pel turisme d’hivern, que segurament amb el temps se podria consolidar. 
 
Aprofitant que el CIM ja té les coordenades, traçat i tot el que necessita per incloure aquesta 
ruta a la oferta de espais naturals del Consell. 
 
 
Proposem l’acord següent: 

 
1.- Sol�licitat al CIM, que senyalitzi el cami de ses costellades per tal de poder oferir aquesta 
ruta de senderisme als nostres visitants. 
 
2.- Sol�licitar al CIM que a totes les seves campanyes publicitàries sobre la ruta de pedra en sec 
(fulletons, planes Web, posters, fires, congressos, etc...) surti el nom de Capdepera, ja que en 
aquests moments només surt el nom d’Artà. 
 
 3.- Que l’Ajuntament de Capdepera, també inclogui aquesta ruta als seus itineraris que oferta 
pels nostres visitants.  
 
4.- que la present moció es debati al proper ple ordinari.” 

 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa Municip al de Medi 

Ambient, de dia 25 d’agost de 2009. 
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Obert el debat, El Sr. Joan Ferrer diu que el seu g rup votarà a 

favor de la moció. Molta gent de Capdepera va camin ant a Lluc, però 
per carretera. D’aquesta forma aniran pel camí. S’h a de fer un esforç 
per a aconseguir aquesta inclusió. 
 

La Sra. Maria Orts diu que el seu grup també votarà  a favor de 
la moció, ja que quan era regidora de Medi Ambient ja va proposar 
aquesta qüestió. Ara que la regidora de Medi Ambien t és del mateix 
partit que els responsables de Medi Ambient del Con sell de Mallorca, 
serà més fàcil aconseguir-lo. 
 
 El Sr. Batle diu que l’equip de govern també votar à a favor de 
la moció. 
 

No havent-hi mes intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, s’acorda: 
 
 Aprovar la moció, registrada d’entrada a l’Ajuntam ent amb el 
núm. 5745, de 06-08-09, presentada pel Sr. Mateu Me lis Tous, com a 
regidor de Es Grup, transcrita.  
 
 
V.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària celebrada per l’Ajuntament en Ple i numer ats des del núm. 
249 al 303 de l’any 2009. 
 
VI.-  PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
A) Al Regidor d’Interior: 
 
1.- Per què no es fa complir l’ordenança de begudes  alcohòliques. En 
el passeig marítim, per exemple, es fa botellón.  

El Sr. José Gallego respon que no es pot fer compli r al 100%, 
encara que la policia ha treballat en això. Hi ha p roblemes per a fer 
complir l’ordenança. L’experiència potser ens acons elli modificar-la. 
 
2.- Existeix ordenança reguladora dels horaris de t ancament 
d’establiments, espectacles, clubs, discoteques?  

El Sr. José Gallego respon que no.  
El Sr. Ferrer diu que s’hauria de crear una ordenan ça que reguli 

els horaris. I evitem el que ha succeït aquest esti u a on hi hagut 
establiments que ha tingut obert las 24 hores del d ia. 
 
3.- Alguns comerços venen begudes alcohòliques a me nors. S’haurien de 
controlar les llicències d’obertura i demanar col·l aboració i ajuda a 
la guàrdia civil. 
 
4.- Tampoc es compleix l’ordenança de renous.  

El Sr. José Gallego respon que s’han posat denúncie s i s’estan 
tramitant. Però és veritat que hi ha dificultats pe r al control. 
Perquè una denúncia prosperi es necessita fer el me surament i no 
sempre es té de servei policies amb el curs. S’ha o rdenat fer hores 
extres a alguns membres de la policia per a poder c ontrolar millor.  

El Sr. Joan Ferrer diu que li sembla bé que s’hagi pagat hores 
extres a la policia, encara que això mateix es crit icava pel portaveu 
del partit del Sr. Gallego en l’anterior legislatur a. 
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5.- Tampoc es compleix l’ordenança de vehicles de l loguer.  

El Sr. José Gallego respon que s’ha treballat en el  control del 
compliment d’aquesta ordenança. La policia ha visit at les oficines, 
per a donar informació.  
El Sr. Ferrer demana que se li lliuri una relació d e les denúncies 
formulades per renous i per l’ordenança de vehicles  de lloguer. 
 
6.- Es controla l’ocupació de via pública amb cadir es i taules? Es 
controla el espai que es dona?  
El Sr. José Gallego respon que es controla. 
 
7.- Davant l’església hi ha dos captaire els quals fan las seves 
feines corporals dintre el jardí i davant la mirada  de tothom, hi 
podrà prendre mesures?.  

El Sr. José Gallego respon que la policia ho ha det ectat i ho ha 
posat en coneixement dels serveis socials.  
La Sra. Margalida Bover informa de les actuacions r ealitzades pels 
serveis socials i que ho han posat en coneixement d el jutjat de 
Manacor, que és l’òrgan competent per a adoptar les  mesures 
necessàries. 
 
8.- Per a quan es vol peatonitzar el carrer Elionor  Servera? 

El Sr. José Gallego respon que s’ha paralitzat un p oc aquest 
assumpte per motius pressupostaris.  
El Sr. Joan Ferrer pregunta també si s’ha canviat l ’itinerari dels 
autobusos de AUMASA.  

El Sr. Gallego respon que no. 
 
B) Al Regidor de Mercats 
 
9.- Ja fa mes d’un any que li demano per l’aturada dels busos a Cala 
Rajada, i de moment no hem vist que las marquesines  espanyades de 
tenir-les tirades al solar privat de qualque veïnat  del nostre 
municipi.  

El Sr. Climent Crespo respon que l’empresa encarreg ada 
d’instal·lar les marquesines ha tingut problemes.  

El Sr. Ferrer diu que aquesta situació dóna una mal a imatge del 
municipi. Els usuaris de l’autobús han d’estar tira ts per la vorera. 
 
10.- També li vull demanar com està el assumpte de la mostra de la 
llampuga? Hi ha hagut una reunió per a preparar aqu esta mostra? 

El Sr. Climent Crespo respon que es va reunir amb l a confraria 
de pescadors per a tractar d’aquest assumpte. Els v a manifestar que 
els pescadors haurien de seguir organitzant la most ra, amb l’ajuda de 
l’Ajuntament, però la resposta de la confraria ha e stat que ho faci 
l’Ajuntament i cas contrari no es realitzarà la mos tra. 

El Sr. Ferrer segueix dient que s’ha informat malam ent i es 
culpa a l’oposició; que s’ha passat aquest assumpte  pel ple i s’ha 
votat en contra.  

El Sr. Climent Crespo respon que potser li hagin en tès malament. 
No ha dit que ha passat pel ple, sinó que s’ha disc utit en una 
comissió. No s’ha culpat a cap partit.  

El Sr. Ferrer sol·licita una relació de les facture s pagades. 
 
11.- Fa uns quants mesos se’l va encarregar de rene gociar el contracte 
del casal de joves a Cala Rajada, com es troba aque st assumpte? Per a 
quan la seva obertura? 

El Sr. Client Crespo respon que ha parlat amb els p ropietaris i 
estan disposats a ampliar el contracte. Ara s'està estudiant la 
possibilitat legal de la modificació del contracte.  
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C) Regidor d’infraestructures, vies i obres. 
 
12.- Per a quin motiu ens dediquem a pintar els pas sos de vianants i 
las línies grogues dels carrers a la plena de l’est iu? 

El Sr. Mateu Garau respon que ha estat per motius d el conveni. 
 

13.- A Cala Mesquida els passos de vianants creiem que son pocs els 
que hi ha, també els veïns ens han fet arribar la s eva queixa amb 
aquest tema. 

El Sr. Mateu Garau respon que s’esperarà que finali tzi l'estiu, 
a la fi de setembre, per a arreglar aquest assumpte . 

 
14.- Al parc de sa gravera de Cala Rajada quin tipu s de manteniment es 
fa? Li demano per  que els veïns que hi van, tenen la sensació d’un 
total abandono d’aquell indret tan preciós. Hi fan fogueres, hi entren 
els cotxes, motos. 

La Sra. Pilar Gasull respon que el manteniment dels  aparells 
correspon, segons el contracte, a l’empresa concess ionària de les 
instal·lacions. S’estan fent gestions perquè comple ixin el contracte. 

El Sr. Joan Ferrer diu que l’Ajuntament hauria d’ap rovar un 
reglament per que la gent pugui fer las festes d’an iversari mínims 
d’obligacions per part dels usuaris. 

 
15.- A la plaça Castellet hi ha els aparellis rompu ts i faroles 
rompudes. 
 
16.- Per a quan es confia acabar las obres d’embell iment dels casc 
antic? 

El Sr. Mateu Garau respon que s’espera que finalitz in en el mes 
d’octubre, a la fi del mes. 

 
17.- Com es troba el assumpte de la cooperativa? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que és un tema molt c omplicat i 
s’ha encarregat a una entitat experta en temes de c ooperatives.  

El Sr. Mateu Garau afegeix que primer hem de fer el  catàleg de 
patrimoni, que està gairebé acabat i a partir d’aqu í es poden iniciar 
les gestions. 
 
18.- Per a quin motiu s’ha fet una acera a la rodon a al costat del 
polígon? Es que s’ha fet a una zona rústica i no cr ec que tingui 
permís per fer-ho. 

El Sr. Mateu Garau respon que sembla que el departa ment de 
carreteres ha obligat a GESA a fer-la. 

 
19.- El passeig dels Atzavares es troba ple de merd a de cans. 
 
20.- Per a quin motiu no es neteja el Claper d’es G egants? Quin es el 
motiu per a que el camí d’accés al claper roman tan cat? 
El Sr. Mateu Garau respon que li sembla que el depa rtament de 
Patrimoni té una brigada encarregada del mantenimen t . 
 
D) Regidora de Medi Ambient 
 
20.- S’ha fet qualque campanya de prevenció d’incen dis al municipi? 
Per a quin motiu no s’ha netejat la brutor dels pin s a las zones 
públiques de Canyamel? 

La Sra. Pilar Gasull respon que s’ha fet campanya, com cada any 
i la neteja de solars de Canyamel s’està fent en la  mesura que 
pressupostàriament es pot.  

El Sr. Ferrer demana una relació dels solars que s’ han netejat. 
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21.- A la platja de Cala Agulla, aquest estiu hem t ingut un parell de 
noticies interessants, però per desgracia només ha quedat amb noticies 
i hem fotos de part de qualque membre del equip de govern i d’altres 
que no hi tenen res a veure amb la platja de Cala A gulla. La pregunta 
es per a quan es pensa regenerar la platja de Cala Agulla? L’any que 
ve hem de tenir una bona platja i na bona plica per  al contracte. 

La Sra. Pilar Gasull respon que al departament de M edi Ambient 
ja es prepara el plec de condicions per a la contra ctació del servei 
per a l’any que ve. Quant a la regeneració, per par t de l’Ajuntament 
s’ha fet tot el possible perquè es regeneri la plat ja amb arena de la 
mateixa platja. L’estudi per a la regeneració està fet i està en el 
departament de Costes. 

 
22.- Es controla la publicitat que es posa a las fa roles, papereres, 
pins, postes de telefonia, postes de llum, etc...? 
 
23.- Àrees d’aportació, qui las controla? La verita t es que fan pena, 
fan oi, ja que només es veu tot tipus de brutor i u na varietat de 
productes que no tenen res a veure amb lo que es un a àrea d’aportació. 
Hi trobem bicis, geleres, rentadores, ordinadors, s ofàs, matalassos, 
bateries de cotxes i un llarg etc... (El Sr. Ferrer  lliura a la 
Regidora alguna cosa, potser unes fotos perquè aque sta Secretaria no 
arriba a veure-les, en les quals, pel que sembla, e s veu el mal estat 
que es troben les àrees d’aportació). Me pot dir vo stè si es compleix 
amb la recollida d’aquestes àrees d’acord amb el pl ec de condicions 
adjudicat? 

La Sra. Pilar Gasull respon que del manteniment d’a questes àrees 
s’encarrega l’empresa concessionària. Es pot dur un  control, però és 
impossible impedir que hagi algú que llenci aquests  objectes. No es 
pot posar un vigilant en cada àrea o en cada conten idor. 

El Sr. Joan Ferrer afegeix que s’hauria de donar mé s informació 
als veïns. Tenim una brigada verda, que hauria d’in formar més i 
denunciar . 

 
24.- Volem conèixer per a quin motiu no funciona el  nou sistema de 
recollida de fems a Cala Rajada? 

La Sra. Pilar Gasull respon que s’ha informat als v eïns. Hi ha 
veïns que compleixen i hi ha gent que no compleix. La fotos demostren 
la deixadesa i la irresponsabilitat de les persones  que llencen les 
borses de fems al carrer. 

 
25.- Per a quin motiu s’ha tardat tant per la col·l ocació dels xips? 

La Sra. Pilar Gasull respon que ja estan posats. 
 

26.- Quantes infraccions han obert al concessionari  de recollida de 
fems per el incompliment de la contracta? 
 
27.- Per a quin motiu no es fan els contenidors net s els dies que lis 
toca? 

La Sra. Pilar Gasull respon que es controlarà. 
 
28.- Quan comença l’empresa de control de qualitat?  L’empresa 
concessionària de la recollida es va comprometre a contractar-la.  

La Sra. Pilar Gasull respon que començarà a la fi d e setembre. 
 

29.- Volem que ens expliques quin es el cost que su posa la modificació 
de la recollida de rebuig diari als hotels i qui as sumeix aquest cost? 

La Sra. Pilar Gasull respon que no té cap cost per a 
l’Ajuntament. S’ha arribat a un acord amb l’empresa  i a canvi 
d’aquesta recollida utilitzaran el camió cisterna e n altres municipis. 
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30.- Comença a ser hora de que els membres de la br igada verda facin 
la feina per lo que se’ls va convocar. 
 
31.- S’ha recomanat a veïns del municipi que no es consumesqui aigua 
de certs pous? 
La Sra. Pilar Gasull respon que no té constància. 
 
32.- Qui ha assumit els cost que la concessionària tenia que pagar a 
l’empresa de control de qualitat? 

La Sra. Pilar Gasull respon que de moment no s’ha p agat 
 

33.- També hem rebut moltes queixes de la brutor qu e produeixen las 
bufadores que eliminen la brutor de les aceres i la  fiquen als 
negocis, als bars, a las piscines dels hotels, crec  que tindries que 
controlar aquest tema. 
 
34.- També m’agradaria que es facin controls dels d ecibels a aquestes 
bufadores, ja que segurament incompleix amb els reg lament de renous. 
 
 
E) Regidora d’esports 
 
34.- I que passa amb la piscina?, jo crec que despr ès de fer tot lo 
possible, per part seva,  per no obrir-la ja toca f er un poquet de 
feina, per part seva,  per començar a pensar amb ob rir-la. Quin es el 
Planning que te vostè respecta a aquest tema? 

La Sra. Pilar Gasull respon que convocarà una reuni ó de la 
comissió informativa, per a estudiar el plec de con dicions de la nova 
contractació.  

El Sr. Ferrer diu que no defensa a ningú, però espe rarem 
esdeveniments i segurament l’Ajuntament tindrà prob lemes. 

La Sra. Gasull diu que potser el Sr. Ferrer sàpiga més que ella, 
però l’Ajuntament té un dictamen favorable del Cons ell Consultiu. 

 
35.- Hem tingut constància d’un total abandonament dels vestuaris del 
camp de futbol, i també de la resta d’instal·lacion s esportives. Per a 
quin motiu especial ha succeït això? 

La Sra. Pilar Gasull respon que de la neteja del ca mp de futbol 
s’encarrega el Club. Li traslladarà les seves queix es . 

 
36.- I de la pista d’atletisme te pensat qualque co seta per recuperar-
la? 

La Sra. Pilar Gasull respon que és necessari fer un a pista nova. 
 
 
F) Presidenta de la empresa pública municipal 
 
37.- Li vull recordar que jo son membre del Consell  d’Administració, 
que no hem tingut cap tipus de reunió, però que es van passant 
factures a al empresa i aquesta no te els pressupos ts aprovats i la 
veritat no se com podrem pagar aquestes factures, s i me vol explicar? 
 

Li demano una relació detallada de totes las factur es emeses a 
la empresa municipal, data d’entrada, data de ADO i  data de pagament. 
 
 
G) Regidora de Sanitat 
 
38.- Mos agradaria conèixer si vostè ha fet qualque  cosa amb el tema 
de la grip A respecta a las escoletes del nostre mu nicipi. Si s’ha 
donat informació del que s’ha de fer en cas de poss ible infecció. 
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La Sra. Margalida Bover respon que ha parlat amb re presentants 
de la Conselleria de Sanitat i li han comunicat que  la informació es 
donarà directament des de la Conselleria . 
 
 
H) Regidor d’educació 
 
39.- Li vull demanar per el projecte de la escoleta  nova a Capdepera. 
Per a quan podrem disposar d’aquest nou projecte? 

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que el project e bàsic està 
fet i el projecte d’execució segurament es lliurarà  en aquest mes de 
setembre. 

 
40.- Per a quin motiu només es far un sopar per els  membres de las 
associacions de majors? Que es que si ets major per ò si no ets soci 
del club, encara que paguis els imposts no tens cap  dret a anar al 
sopar que paga tot el municipi?. 

La Sra. Margalida Bover respon que efectivament era  per als 
socis del club, però no s’ha exclòs a ningú. 
 
 
I) Batle 
 
41.- Li vull recordar que estaiem a l’espera de reb re resposta al 
nostra escrit de 14 de novembre damunt la Sala Mult iusos, li vull 
recordar la seva obligació de contestar-nos. Crec q ue hi ha una 
obligació de resposta al nostre escrit i que desprè s de 8 mesos ja 
comença a ser hora de rebre-ho. 
 
42.- Li vull demanar com es trobà el conveni de Cal a Mesquida? 
El Sr. Batle respon que ha estat paralitzat, però q ue al setembre es 
tornaran a iniciar les gestions. 
 
43.- Els veïns de Son Poca Palla me demanen si vost è ha fet qualque 
passa mes per la eliminació de la antena de telefon ia mòbil al seu 
barri? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que aquest assumpte n o s’ha 
oblidat. Telefònica havia de presentar un projecte,  però hi ha un 
problema quant a la titularitat del terreny per a i nstal·lar la nova 
antena i mentre això no estigui resolt no pot trami tar-se l’expedient 
d’interès general davant el Consell. El tema de la titularitat del 
terreny està en mans de l’advocat per a presentar-l o en el jutjat. 

 
44.- A quin punt d’elaboració es troba el catàleg d e patrimoni? A on 
vos trobeu amb la redacció de las NNSS? 

El Sr. Batle informa que en aquest mes tindrà una r eunió en el 
Consell, per a tractar d’aquests temes i sol·licita r col·laboració. 

 
45.- Quin projecta teniu pensat per la eliminació d e las barreres 
arquitectòniques? 

El Sr. Batle respon que tenim molts edificis sense ajustar-se a 
la normativa. 

 
46.- Vostès han decidit el lloguer de Ca’n Creu i u na opció de compra, 
cosa que nosaltres no compartim i per descomptat qu e no creiem que 
trobin els doblers per la seva compra. En primer ll oc li vull recordar 
que: 
Aquest edifici es troba fora d’ordenació urbanístic a, per tant es 
tindria que enderrocar part d’aquest edifici per po der alinear el 
carrer respecta a la resta de cases del esmentat ca rrer. 
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En segon lloc han obert l’oficina de turisme i la p regunta es a on 
tenen els banys d’aquesta oficina? 
En tercer lloc, disposa de llicencia d’obertura? 

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que, segons la  informació 
dels tècnics municipals, l’edifici no està fora d’o rdenació . 

 
47.- S’ha obert una nova oficina de turisme a Cala Rajada, i las 
preguntes son las mateixes: 
Disposa de banys per el personal? 
Disposa de llicencia d’obertura?  
 
48.- Volem tornar denunciar el total despreci al Pa tronat de Turisme i 
a la nostra única indústria, desprès de dos anys no  ha tingut cap 
tipus d’interès, ja no se que dir, sobretot desprès  d’una temporada 
turística desastrosa i la propera se espera que sig ui pitjor. 
 
49.- Disposa el Batle d’una targeta de crèdit, o si gui d’una VISA a 
càrrec al Ajuntament? 

El Sr. Batle respon que no. 
 

50.- Per a quin motiu no es vol convocar la plaça d e TAG amb una 
oposició com pertoca? 
 
51.- El equip de govern decidí contractar a una per iodista i al cap 
d’un temps lo botareu afora i al cap d’un parell de  dies en 
contractareu una de nova, las preguntes son las seg üents: 
A mes a mes de contestar als partits de l’oposició,  Quina es la seva 
feina? 
En quina situació laboral amb l’Ajuntament es troba ? 
S’ha li han donat qualque directriu respecta a l’op osició? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que s’encarrega de fe r les notes 
de premsa, manteniment de la pàgina wed. Fa un treb all objectiu. No 
pot parlar-se malament d’ella. Mereix respecte. Qua nt a la relació 
laboral, està com autònoma. 

 
52.- També denunciar el despreci als veïns del muni cipi i mes 
concretament als veïns de Costa Canyamel, que les v aren convocar a la 
seva assemblea i no hi va assistir ningú de l’Ajunt ament 

El Sr. Climent Crespo respon que es poden dirigir a  ell quan 
vulguin.  

El Sr. Mateu Garau afegeix que amb el President de l’Associació 
ha tingut diverses visites a la zona. 
 

El Sr. Joan Ferrer Flaquer continua dient: 
 
Ja portam un poquet mes de dos anys del actual equi p de govern, i el 
que ha quedat prou clar es que ens trobem davant un  govern que es 
troba cansat, desganat i sense cap tipus d’il·lusió  per seguir cap 
endavant, be hi ha qualcú que te il·lusió per es pe r un altra motiu, a 
veure si aconseguiré ésser el proper Batle. 
Las actuacions dutes a terme demostren la manera d’ actuar, començant 
per el arrabassament dels dos pins de la plaça des Sitjar amb l’excusa 
d’una actuació, remodelació i de millora de la esme ntada plaça. Amb 
una millora del carrer port amb unes muntanyes rebe nta rodes i un 
carrer ple de pilons i pilonets dels quals una terc era part ja no hi 
son i que com a millora principal elimineu l’aljub que hi havia i que 
era un signa d’identitat de la plaça de l’Orient i com els dobler 
destinats no basten deixem un carrer sense poder-lo  acabar. Però a la 
rehabilitació del casc antic s’aplica una política diferent amb el 
sentit de que no eliminarem els aparcaments, però s i eliminem las 
aceres es veu que no importa que el carrer Fondo si gui mes perillós 
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per els vianants del que ho era abans, i de Ca’n Cr eu d’Inca que hem 
diem, s’ha convertit un edifici únic al nostra pobl e amb un no sabem 
que farem i ja vorem que ens costarà els treballs q ue hi dúiem a 
terme, tots ja sabem el que costen las obres a las cases velles, estic 
convençut de que el pressupost no bastarà per tant afegirem al banyat.  
I de la Sala Multiusos ja veurem com podrà acabar e l tema, el que esta 
prou clar es que el inici del vostre projecte es to talment il·legal i 
el fet es que des de el 14 de novembre del any pass at vaig demanar uns 
informes i a dia d’avui no els he rebut. Però el qu e estic convençut i 
comença a quedar clar, i basta veure com dia a dia es va modificant el 
projecte per tal de intentar donar-li una sortida d igna. I es que el 
projecte vostre no es el adequat per el nostre muni cipi. 
També ha quedat prou clar que es el pitjor govern q ue a tingut 
Capdepera, amb accions que no tenen ni cap ni peus,  no hi ha 
directrius, lo únic que volen fer es anar passant e l temps i ja vorem. 
Els inicis del actual equip de govern fou amb uns d eliris de grandesa, 
amb l’idea de dur cap endavant tots els programes e lectorals dels qui 
conformaren el govern, i una sola idea ens hem de e ndeutar per dur-los 
a terme. Lo únic que ha sigut vàlid d’aquella idea ha sigut el 
endeutament que el tenim que assumir tots i cada un  dels ciutadans del 
municipi de Capdepera.  
I com ho assumim, doncs molt fàcil pujant els impos tos i els preus 
públics de totes las activitats municipals que es d uen a terme. I això 
es el que durant els dos passats anys i degut a que  disposaven d’una 
majoria absoluta decidiren tirar cap endavant, sens e escoltar al PP, 
sense escoltar a las associacions empresarials, com ercials, veïnals i 
hoteleres del municipi. Ens trobem davant una greu crisi econòmica a 
tot arreu del estat, però aquí a Capdepera es veu a greujada per la 
inestabilitat del turisme, de la construcció, d’uns  negocis saturats 
de despeses i amb un treball de cada dia en una sit uació mes precària, 
basta veure com aquest any hi ha mes negocis tancat s, mes treballadors 
al atur i de cada cop mes fallides i embargs.  
Per tant el que fa la gent normal es la de estrènye r-se el cinturó, 
tothom menys el equip de govern, que amb una sortid a cap endavant 
augmenta la despesa sense cap tipus de control, la qual cosa demostra 
la incapacitat de gestió i de direcció que tenen, v os es ben igual, el 
pròxim ja tancarà la porta, no teniu cap problema a mb dur l’Ajuntament 
a un carreró sense sortida. 
Ens trobem a primer de setembre y els pressupostos no tenen cap tipus 
de viabilitat per sortir cap endavant i el que es p itjor es que vos 
enfoteu, o això es la impressió que tenim des de el  PP. Ja varem 
avisar quan s’ha aprovaren els pressupostos del any  2008, vos diguérem 
que no teniu la capacitat suficient per gestionar-l os i la varem 
encertar, i de moment tenim els de 2009 que son els  prorrogats del 
2008 amb la quasi totalitat de partides esgotades o  a punt de fer-lo. 
Com deia el PSM a l’anterior legislatura, las negoc iacions no es fan 
hora per hora, lo que si li puc dir al representant  del PSM i al de 
UCAP-UM, es que mai ens va passar aquest fracàs, i vostès son 
corresponsables per la part de pertanyia al equip d e govern. 
La bateria de preguntes fetes abans demostren la si tuació d’atur, de 
desídia, de ineptitud que es troba el Ajuntament. T otes les àrees 
estan fora de control, com la de Interior, amb tota  una plantilla 
policial desmotivada per las formes demostrades per  l’actual regidor 
d’interior a om ha volgut aplicar amiguisme damunt eficiència, 
practicant tot el contrari del que deien quan estav en a l’oposició. 
La de Medi Ambient a on la regidora es vou incapaç de dur cap endavant 
aquesta àrea que la veritat li ve bastant grossa i no veiem la 
voluntat de dedicar-li mes temps per poder assumir- la i gestionar-la, 
només ha mostrat el interès de sortir a las fotos, però el medi 
ambient no li interessa res de res. 
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El regidor de mercats que de moment ha aconseguit q ue el mercat de 
Capdepera sigui només una resta de mercat i que en cap moment ha sigut 
capaç d’aplicar el reglament vigent i amb un cacau muntat per la 
mostra de llampuga que demostra lo dit abans, las f otos es lo nostre. 
Amb una regidora d’Acció Social, a on ha decidit pa gar el sopars de 
las festes de Cala Rajada i Capdepera dels doblers destinats als mes 
necessitats, ja que del doblers destinats a las fes tes no basten. 
A on els parcs i jardins es troben mes bruts i obli dats que mai, tot i 
això que hi han gastat mes doblers que mai. 
Amb una àrea d’Urbanisme que es un autèntic fiasco i te menys 
sol·licituds d’obres que mai, las sol·licituds de l licencies d’obres 
no arriben i quan ho demanen es tarda mes que mai p er donar la 
llicencia, li vull recordar que amb una moció que p resentarem li 
sol·licitarem que la llicencia d’obres menors es do nessin amb quinze 
dies per accelerar el procés i facilitar las obres,  però no lo únic 
que hem notat es un augment del descontrol del àrea  i moltes d’obres 
fora llicencia tant a sol urbà, per exemple l’hotel  Son Moll, com a 
sol rústic, per el que veiem. 
 
Deixadesa, peresa, indiligencia, droperia, vagueria , prepotència, 
desídia, intransparència, enganys a la gent, afany de superioritat, un 
municipi que va de mal en pitjor. Aquests adjectius  son els que 
defineixen al actual Equip de Govern. 
 
Fa poc mes d’un any vaig acabar el ple ordinari del  mes de juny amb 
unes frases den Milton Friedman  a La Tirania del Statu Quo que tota 
nova administració disposa de sis a nou mesos per d issenyar i posar 
las pedres miliars dels canvis importants. Passat a quest temps, 
l’experiència generalitzada mostra que es cau a la rutina i a la 
ineficàcia. Vosaltres heu demostrat que no teniu ni  idea i que ha 
aquestes altures de sa pel·lícula, el res mes absol ut anuncia el que 
quedar per venir. No hi ha comentaris, es el que ha  succeït. 
 
 Però, probablement, el pitjor encara quedar per ve nir. 
  
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez comença dient que algu nes de les 
preguntes que tenia per a fer ja les ha fet el Sr. Ferrer. Solament 
afegir que no solament no s’ha convocat el Patronat  de Turisme, és que 
no hi ha hagut cap via participativa.  
 

Després formula les següents preguntes: 
 

1.- Es va pagar el lloguer i l’opció de compra de C a Creu. Es paga a 
càrrec d’una partida que no existeix i al final s’h a pagat amb un 
préstec. Va demanar que se li donés per escrit quin  organisme pagaria 
la compra.  

El Sr. Batle respon que, quan va venir el President  del Govern 
Balear a la inauguració del carrer Port, se li va p lantejar aquesta 
qüestió i va respondre que estudiaria la possibilit at que el Govern la 
comprés aquest any.  

La Sra. Orts pregunta qui finançarà la rehabilitaci ó.  
El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que s’intentar à acudir a 

totes les ajudes possibles. 
 
2.- Quant temps estarà l’oficina d’informació obert a en aquest 
edifici, sense llicència i sense banys?  

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que s’intentar à solucionar 
el problema com més aviat. 
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3.- Va presentar un recurs de reposició contra l’ac ord d’arrendament i 
opció de compra de Ca Creu. No s’ha contestat.  

El Sr. Batle respon que dirà a l’Interventor que co ntesti al 
recurs. 
 
4.- Què pensa fer la comissió d’assessorament urban ístic sobre el 
restaurant il·legal de Cala Roja?  

El Sr. Batle respon que efectivament Cala Roja és u n problema. 
S’han obert expedients. És un dels temes a tractar en el Consell de 
Mallorca en la reunió que es tindrà la pròxima setm ana.  

La Sra. Orts insisteix que l’activitat que es desen volupa en 
Cala Roja és il·legal i l’Ajuntament està fent aban dó de funcions. 
 
5.- Per fi s’ha instal·lat la passarel·la en la pla tja de Son Moll. 
 
6.- S’han realitzat algunes actuacions en Cala Mesq uida?  

La Sra. Pilar Gasull respon que si.  
 
7.- La Junta de Govern ha acordat nomenar directors  d’obra, per al 
segellat de l’abocador, als tècnics municipals i co m coordinador de 
seguretat al Sr. Antonio Bolsa. Hi ha un pressupost  dels honoraris de 
direcció d’obra. Els tècnics municipals cobraran ho noraris?. No 
haurien de cobrar-los.  

La Sra. Pilar Gasull respon que el pressupost d’hon oraris que ha 
vist és un pressupost que es va presentar a l’Ajunt ament, però no 
correspon als honoraris dels tècnics municipals, qu e no cobraran 
honoraris.  
 
8.- Es continua amb un únic encarregat per als serv eis de recollida de 
fems i per a la neteja?  

La Sra. Pilar Gasull respon que ja li han dit els n oms dels 
encarregats.  
 
9.- En Sa Pesruscada hauria de fer-se la recollida porta a porta. 
S’està pagant un servei que no es presta.   
 
10.- Amb motiu de les obres del casc antic, els car rers adjacents es 
veuen afectades per la brutícia. Haurien de netejar -se abans d’acabar. 
 
11.- Es vigila el sistema dunar de Cala Mesquida?  

La Sra. Pilar Gasull respon que per escrit no es té  el 
compromís, però sembla que la Demarcació de Costes ho farà i des de 
l’Ajuntament també. 
 
12.- Hi ha hagut queixes dels funcionaris perquè s’ ha anul·lat l’accés 
a internet. Per què?  

El Sr. Sebastià Sureda respon dient per què creu qu e ha estat? 
La Sra. Orts diu que no està d’acord amb aquesta me sura, el que 

s’ha de fer és controlar.  
El Sr. Sebastià Sureda respon dient que, quan la Sr a. Orts era 

regidora de Medi Ambient, un treballador del seu de partament va batre 
el record de baixades d’internet.  

La Sra. Orts respon que es pot estar baixant alguna  cosa de 
l’emule, i mentre estar treballant. 
 
13.- Quin criteri s’ha tingut per a pagar al Secret ari, a 
l’Interventor i a altres funcionaris un complement de productivitat? 
Quins treballs extres i avaluables estan realitzant  aquestes persones 
per a merèixer aquesta productivitat? Hauria de jus tificar-se. 
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14.- Què es fa amb els expedients de disciplina urb anística des de 
l’expedient 48/2008?  

El Sr. Mateu Garau diu que s’ha explicat en la comi ssió 
d’urbanisme. En principi, la nova TAG està ordenant  els expedients i 
fent els índexs, perquè molts expedients no ho tene n. 

La Sra. Orts diu que hauria de dotar-se al departam ent 
d’urbanisme de més personal administratiu per a rea litzar els 
treballs. Demana un registre d’expedients. També ha uria de fer-se un 
registre dels informes dels zeladors d’obres sobre les infraccions; 
d’aquesta forma seria més fàcil controlar-los i s’e vitaria que es 
perdessin. Ha de reforçar-se el departament d’urban isme. 

La Sra. Orts diu que ha sol·licitat a l’Agència de Protecció de 
la Legalitat Urbanística del Consell de Mallorca la  subrogació en els 
expedients de disciplina urbanística de l’any 2002,  per a evitar que 
prescriguin, perquè l’Ajuntament no té capacitat pe r a tramitar-los. 

 
15.- Una zona rústica, al costat del polígon, s’emp ra, per una empresa 
que treballa per a l’Ajuntament, com magatzem de ma terials. També hi 
ha restes d’asfalt acumulat al costat de la piscina .  
 
16.- També, en el solar al costat d’Eroski, hi ha m olts vehicles 
abandonats. S’ha convertit en un autèntic cementiri  de vehicles. Són 
residus perillosos i caldria tractar-los com a tals . 
 
17.- El Sr. Batle té coneixement de l’expedient 1-1 11/02, relatiu al 
canvi d’ubicació d’un magatzem.  

El Sr. Batle respon que sí.  
La Sra. Orts continua preguntant si es revisarà la llicència per 

a ajustar les dimensions del magatzem que s’autorit za a les dimensions 
del magatzem que ha de demolir-se.  

El Sr. Batle respon que es revisarà la llicència. 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa les preguntes següents: 
 
1.- Tema Cap de premsa.- És la cap de premsa de l’e quip de govern o de 
tot l’ajuntament?  

El Sr. Sebastià Sureda respon dient que no sap què contestar a 
aquesta pregunta. 

 
2.- Actes.- Ho vaig demanar per escrit, ara ho dema n al plenari. 
L’acta de la junta de portaveus del 21.05.09 se ens  entrega un 
esborrany el 29.07.09. Això és obstrucció a la labo r de l’oposició per 
fer la seva feina. Amés no reflexa el que almanco j o vaig dir a 
aquella reunió. Evidentment no l’aprovaré. Per tant  jo pregaria als 
regidors de l’equip de govern que les actes se reda ctin immediatament. 
 
3.- S’ha avançat gens amb el conveni de Font de Sa Cala-Canyamel? 

El Sr. Batle respon que tindrà una reunió amb la pr opietat 
pròximament. 
 
4.- M’agradaria saber quines taxes s’aplicaran engu any. Record que al 
plenari del 07.04.09 vàren quedar damunt la taula ( no totes, però si 
algunes), i encara es l’hora que s’en hagui tornat a parlar. També al 
plenari del 03.02.09, el PP ja va demanar quines or denançes eren les 
correctes, ja que s’havien publicades dues vagades al BOIB.  

El Sr. Sebastià Sureda respon que les ordenances es  van publicar 
en el BOIB del dia 31 de desembre de 2008. 

 
5.- Com està la subvenció de la sala multusos?  

El Sr. Batle respon que es va sol·licitar la pròrro ga d’acord 
amb un decret del govern balear. En principi la doc umentació estava 
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bé, segons ens van comunicar de la Conselleria de T urisme. Però encara 
no han comunicat oficialment la resolució de l'expe dient. 
 
6.- També amb referència a la multiusos, tenim clar  que no tindrà 
sobrecost. Però jo deman. Quedaran les instalacions  a punt per donar 
els serveis de sales de convencions, conferències, etc, Jo demanaria 
fer una visita d’obres per tal de veure com  queda.  

El Sr. Batle respon que no existeix cap problema a fer una 
visita d’obres amb els tècnics directors, perquè el s regidors tinguin 
informació de primera mà sobre el terreny. 
 
7.- En quan a les obres al port, que se vàren prorr ogar més anllà de 
l’excepció de l’art. 60, el Sr. Batle ens va dir qu e ens informaria al 
marge del plenari ja que com vaig dir, hi havia neg ocis de la zona 
afectats. Ens informarà?? 
 
8.- Participació ciutadana. Quan va ésser la darrer a vegada que se 
vàren reunir. Vos record que la normativa diu cada dos mesos. 

El Sr. Batle diu que l’última reunió va tenir lloc el dia 29 de 
setembre de 2008. 

 
9.- Tema escrit Can Creu D’inca. Avui volia demanar  per l’escrit 
enregistrat nº 5838 on demanava explicacions de les  obres a Can creu 
d’inca. Però he vist a premsa que l’equip de govern  s’ha agafat 
seriosament l’informe emès per patrimoni i per tant , donar-vos les 
gràcies per la rectificació alhora que esperam que al final se 
respecti tot els valors patrimonials de l’edifici. 
 
10.- Direccions al carrer de ciutat. Son contradict òries. Teniu 
intenció de arreglar-ho aviat? 

El Sr. José Gallego respon que ja s’està treballant  en el canvi 
dels senyals de tràfic d’alguns carrers. 

 
11.- Tragsa. Se sap quan cabaran les obres per una banda, i per 
l’altra, que indiquin millor si deixen les màquines  al mig. Ha estat 
un autèntic desastre.  

El Sr. Climent Crespo respon que efectivament és un a obra que ha 
causat molts problemes. Esperem que algun dia s’aca bin.  

El Sr. Batle també insisteix en els problemes que h a causat 
aquesta obra. Ha estat una obra molt conflictiva . 

 
 
El Sr. Mateu Melis Tous continua dient: 
 
IMPRESIONS DELS DOS PRIMERS ANYS DE LEGISLATURA 
 
Per acabar, voldria fer una mica de repàs a les act uacions fetes pel 
govern municipal aquests darrers dos anys, és a dir , la meitat de la 
legislatura. 
 
Per a començar vos he de recordar que una de les pr incipals bases del 
perqué ES GRUP se presenta a unes eleccions municip als és la nostra 
convicció que als municipis petits, el que fa falta  és una bona gestió 
municipal, abans de ideologies d’un color o d’altre . Als municipis no 
és fan les lleis ni les normes importants que regei xen la nostra 
societat. El que cal d’un  Ajuntament és que gestio ni bé els recursos 
propis i sabre negociar amb les altres administraci ons per que arribin 
inversions al municipi. 
 
Vull recordar que és la primera legislatura on hi h a disset regidors i 
que l’equip de govern ha estat i és el més nombrós de l’etapa 
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democràtica. També el que ha cobrat més per la seva  tasca. Per tant, 
no se pot atribuir la mala gestió o el desgovern al  nombre de 
regidors, tant quan eren deu com ara que son vuit. 
 
Segons nosaltres, i no entraré a valorar les àrees individualment, heu 
estat un equip de govern que la vostra principal ta ra, defecte, senya 
d’identitat ha estat la anar de sobrats i manca de diàleg amb 
l’oposició. I clar, no pasava res al estar en major ia, només ens 
podiem indignar, però ara que esteis en minoria, le s coses continuen 
per l’estil i clar, les coses no se consensuen i to t queda aturat.  
Això sí, se parla amb l’oposició, almanco amb ES GR UP, però costa 
passar de les paraules als fets.  
 
Mostres de algunes  decisions unilaterals que ja no  hi hem estat a 
temps de dir la nostra: 
 
Pins de sa plaça.  
 
Soterrament del cablejat de GESA. 
 
Destitució dels caps de policia. Ara hem vist la er rada. 
 
Canvi de projecte de la sala multiusos. 
 
Resolució contracte piscina municipal. Per a nosalt res, poca voluntad 
de arribar a un acord. 
 
Can Creu d’inca: Macroprojecte per tal de canviar l ’ajuntament de 
lloc.  
 
Embelliments a Capdepera. Realment és un embellimen t o un simple canvi 
de paviment.  
 
Quantes reunions de participació ciutadana s’han co nvocat i, s’ha 
escoltat la veu dels veïnats? 
 
Quantes reunions del Consell Municipal d’Educació s ’han convocat? 
 
Quantes de reunions de patronat de turisme s’han co nvocat? 
 
Conveni amb el personal de l’ajuntament Per quan? 
 
Permisibilitat urbanística. Algunes han costat dany s irreparables. 
 
Bus interurbà. Se ens passa en cançons. Son Servera  ja el té. 
 
S’ha signat contractes de neteja i recollida de fem s milionaris. No 
s’en fa el seguiment i tots sabem que no ho complei xen. Fan altres 
tasques, però no tot el que diu el contracte.  
 
Pujada dels impostos un cop cada any. Manera àgil d e ingressar dobbers 
que demostra que no sou capaços de contenir la desp esa corrent i 
d’estalviar, ja que, com demostren els presupostos que ens heu 
presentat fins aleshores, l’estalvi es nul.  
 
Això ens dona que pensar. Només se compte amb la vi sió d’una part de 
la ciutadania, aquí representada i això, a vegades pot resultar 
perillós a la vegada que els danys sian irreparable s. Heu de pensar 
que vosaltres governau, però nosaltres, l’oposició,  també som 
representants del poble, i si ens han votat, deu se r que algú pensa 
com nosaltres. 
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NECESSITEM ESTABILITAT GUVERNAMENTAL 
 
Tot això ja vos ho volia contar fa dos mesos, però com vaig dir, per 
tal de no posar traves a la estabilitat, vàrem esti mar més no fer 
preguntes ni declaracions de opinions. Ara ja sí. A ra pensam que hem 
de dir tot el que veim, tant el que ens agrada com el que no. I tots 
sabem que la situació va canviar dràsticament amb e l cessament de les 
regidores d’EU-EV de l’equip de govern, però és que  el municipi ha de 
tirar endevant, cosa que a dia d’avui, políticament  parlant no fa.  
 
Estem vivint un època que necessitem d’un govern es table, un govern 
municipal que impulsi l’economia local. Vivim princ ipalment del 
turisme, però també de la construcció. Hem de ser v alents i acometre 
les urbanitzacions i dotar-les de serveis. Això no només donaria feina 
al les empreses de obra pública, sinó que dinamitza ria la construcció 
privada i tots els industrials que l’envolten. Tamb é és necessari 
crear un marc de debat sobre turisme. En època de c risi és un bon 
moment per mirar el que s’ha fet malament i, entre tots els 
col·lectius adreçar-ho. Necessitem escollir el rumb  de cap on volem 
anar, tots junts, no individualment, sinó com a mun icipi. Tenim 
riquesa natural, cultural, patrimonial i humana per  treure el carro, 
això si, tots hem d’empènyer cap al mateix costat. Aquesta també és 
una de les mancances que hem trobat a faltar de aqu est equip de 
govern. Detectam manca d’unitat. Cadesqu tira pel s eu vent.  
 
SITUACIO ACTUAL (negociacions que hem tingudes aque st any) 
 
Com veim la situació a dia d’avui: I ho hem de dir,  per que s’ha 
especulat molt de principi d’any aleshores. Almanco  així quedarà clara 
la nostra opinió. 
 
A principi d’any ens deien que teniem la clau, desp rés  que ja no 
comptavem per a res, ara que ja tornam a comptar pe r a negociar els 
pressupostos,… 
 
1.- Nosaltres pensavem i seguim pensant que l’equip  de govern no ho 
està fent be, o almanco lo be que caldria esperar. És una opinió com 
qualsevol altra, però pensam que la gestió municipa l se pot millorar 
molt.  
 
2.- Amb els membres de l’equip de govern vàrem come nçar les 
negociacions i de primeres vàrem deixar clar que, p rimer són els 
pressupostos i després ja parlariem del canvi de ba tlia. Estic parlant 
allà pel més de març si no abans. 
 
3.- Al Juny, al apropar-se el relleu a la batlia, i  per tal de donar 
estabilitat, vàrem decidir fer públic la nostra int enció de no 
recolzar l’investidura del Sr. Gallego a la batlia,  per motius que ja 
vàrem publicar, però que se poden resumir clarament  amb aquesta frase: 
No consideram prioritari per a la estabilitat munic ipal canviar de 
batle. 
 
4.- A partir d’aquí, s’obre un període de un mes i mig on ningú vol 
saber res de nosaltres. “Devia ser important lo del  canvi de batle” 
vaig pensar però no vaig fer mes cas.  
 
Veig noticies per la premsa, tornam a veure’ns pels  pressupostos i 
me’n don compte que això no va ni avant ni enrera. L’equip de govern 
no pot davallar las partides pressupostaries per qu e ha gastat més del 
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compte i evidentment l’oposició no pot recolzar aqu esta despesa 
desmesurada. 
 
Alguna cosa s’ha de fer. Així no podem seguir. Ofic ialment, la 
responsabilitat de dur els pressupostos a la seva a provació correspon 
a l’equip de govern, cosa que a dia d’avui no s’ha produït, 
evidentment per manca de recolzament. La següent pa ssa lògica és la 
convocatòria per part del Batle d’una moció de conf iança per saber de 
quin recolzaments compte, però com el batle, a dia d’avui ja no 
tendria que ser el batle …(és un embolic que no tin c massa clar com 
funciona). 
 
PROPOSTES 
 
Pues be, nosaltres serem valents, malgrat políticam ent no sia massa 
recomanable, (a un any i mig de les properes elecci ons no és el moment 
de fer experiments) però intentarem de la nostra ba nda aportar 
estabilitat a l’ajuntament, això si, amb una sèrie de condicions, que 
amés han de anar amb aquest ordre: 
 
1.- Encara no hem rebut una contraproposta de l’equ ip de govern envers 
la moció aprovada per plenari el més de juny per a tornar préstecs. 
Volem que se ens justifiqui amb que s’han gastat el s dobbers, quans en 
queden i quans s’en poden tornar. Sabem que no s’ha n tornat, almanco 
per apropar postures, tendriem que saber tot això i  decidir, per anar 
be, per unanimitat, ja que l’endeutament és per a q uinze anys. 
 
2.- Pressupostos.- Els pressupostos del 2009, no só n empasedors de cap 
de ses maneres, les miris per on les miris. El Sr. Gallego, que ha 
agafat el tema pressupostari, aquestes darreres set manes, me comentava 
que tampoc no son els seus pressupostos. I do de qu i? Son els que ens 
presenten l’equip de govern. El problema està en qu e s’ha tornat a 
gastar massa, ja sabem que se partia amb un REC imp ortant, però ni ha 
que s’han estret sa corretja hi ni ha que no. Ara s ’han tingut que 
dotar les partides a l’alça, hi això no pot anar ma i be. Que passa si 
s’aproven tal i com els presentau; que el 2010 tind reu totes les 
partides inflades i podreu malgastar encara mes.  
 
L’única solució que se me acudeix: Vos recolzarem e ls pressupostos del 
2009 (evidentment amb la inclusió de les propostes fetes a la darrera 
comissió informativa) si al mateix plenari aprovam el del 2010. 
Tranquils, ja se que penseu, però com vosaltres ten iu la tasca de 
governar, nosaltres ja vos presentam un esborrany d el que ens aniria 
be 
 
Vos ho explic per damunt: 
 
Ingressos: 16.823.610’00’-€ 
 
Despeses: 16.606.393’57’-€ 
 
Diferència: 217.216’43’-€ 
 
Pensam que son bastant reials, començant pels ingre ssos, que pensam 
que enguany davallaran encara una mica més. 
 
Les despeses, també ajustades a la realitat: Dignes  de menció: 
 
 

AUGMENTEN     DISMINUEIXEN   
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electricitat 146.000,00  publicitat 30.000,00 

interessos 310.000,00  serv. altres empreses50.000,00 

tirme 300.000,00  clavegueram 120.000,00 

recollida de fems 100.000,00  festes 70.000,00 

recaptació 180.000,00  parcs i jardins 140.000,00 

piscina 199.000,00    

  1.235.000,00     410.000,00 

 
El personal, he augmentat un 2 %.  
 
La despesa corrent, ajustada al que consideram reia l, es queda al 0 %. 
Evidentment, si deixam la electricitat mes baixa de l reial, no 
comptabilitzem els interessos ja que tornarem prést ecs, no pensam 
obrir la piscina o obrirla sense despesa, deixar pe njades factures de 
tirme, etc…, la despesa corrent baixa.  
 
Si algú li manca alguna petita inversió: ordinador,  vehicle, etc, 
encara hi ha un matalàs de 217.000’-€, si és que no  el foneu amb el 
REC. Bé, vosaltres mateixos. Jo vos faig una propos ta per la 
estabilitat econòmica municipal, per la aprovació, seguint les passes 
esmentades, dels pressupostos 2009. Pensam que si s e segueixen 
aquestes passes, l’estabilitat, malgrat en minoria està garantida. 
 
En quan a l’estabilitat guvernamental , ni entrarem a discutir, ja que 
l’hora de discutir i negociar era abans del juny de l 2007. Ara el joc 
és distint: Això si, ho veuriem amb millors ulls si  vessim aquest 
projectes realitzats o en vies de realització. En c oncret, parlam de: 
 
Adequació voltants de la piscina municipal i immedi ata posada en marxa 
abans de l’acabament del present exercici. Per això  hem dotat de 
partida pressupostaria al 2010.  
 
Aljub a la plaça de l’orient. Sabem, que ja no té u tilitat, però volem 
un panell informatiu del que va significar i una rè plica o alguna cosa 
així per tal de dignificar aquell racó.  
 
Us de Can Creu d’inca. Volem que sia el referent cu ltural de 
Capdepera. Per tant, no te el per què tenir més sob re cost ni 
traslladar el departament a Cala Rajada, que no te cap sentit. 
 
Projecte de l’ajuntament nou. Encomenar el projecte  de l’ajuntament 
nou. Una vegada tinguem el projecte consensuat entr e tots (govern i 
oposició), cercarem financiació. 
 
Modificació urgent del contracte de lloguer del cin e Juva. Amb la 
inversió que si ha fet, necessitam un contracte de una durada mínima 
de deu anys. 
 
Pla ZP. Pel que tenim entès, arribarà un nou finanç ament de inversió 
estatal. Volem decidir on i com s’inverteixen aques t dobbers. 
(recordau que a l’anterior, se vàren recollir les v ostres propostes.  
Ara  és just que diguem la nostra). 
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Volem veure coordinació de totes les àrees municipa ls, per tal de 
optimitzar els recursos de que se disposen i veure millorada la gestió 
municipal. 
 
Pensam que les peticions que fem són asumibles per l’equip de govern. 
Per acabar, que se tengui ben clar que el fet de ba nyar-nos és per 
haver posat l’interès del municipi de Capdepera per  damunt l’interès 
partidista. Nosaltres hem dit la nostra. Ara vos to ca a vosaltres 
passar als fets, si ho trobeu adient. Segons veiem,  evidentment, 
actuarem. 
 

El Sr. Batle respon als regidors de l’oposició, que  han 
intervingut en el torn de precs i preguntes, de for ma conjunta. Al Sr. 
Ferrer li diu: - Que l’experiència que la policia f aci hores extres ha 
estat bona.  
- Per a unificar criteris respecte a la mostra de l a llampuga, es 
convocarà una Junta de Portaveus.  
- Ja és cridanera la insistència amb la Sala Multiu sos. Tampoc el Sr. 
Ferrer va tramitar tots els expedients de forma tot alment correcta. 
Hauria de ser més prudent. 
- En concret podríem parlar del Càmping de Font de Sa Cala i de les 
obres de la Piscina.  

El Sr. Joan Ferrer diu al Sr. Batle que aclareixi e l que vol 
dir.  

El Sr. Batle respon que l’hi aclarirà en privat qua n finalitzi 
la sessió.  

El Sr. Ferrer insisteix que ho aclareixi davant el ple.  
El Sr. Batle respon que ho aclarirà ens el ple en a ltra sessió.  

 
A la Sra. Orts li respon:  

- La Sra. Virgínia Urdangarín, sent regidora de per sonal, va concedir 
complements de productivitat a qui va voler i va aj ustar el sou 
d’altres funcionaris.  
- Quant a la llicència d’activitat del casal de C’a n Creu, és possible 
que tingui raó, però la regidora d’IU tampoc va ges tionar l’assumpte 
del casal de joves de Cala Rajada massa bé. També e n això s’hauria de 
ser més prudent.  
- Quant a l’àrea d’urbanisme, la Sra. Orts no va vo ler assumir la 
responsabilitat de la seva gestió per compromisos p ersonals. Per això 
hauria d’actuar-se amb més respecte.  
 

Quant al regidor d’És Grup, diu el Sr. Batle que ap orta idees 
que ajuden a gestionar els problemes de l’Ajuntamen t. 
 

La Sra. Maria Orts demana la paraula per a respondr e al Sr. 
Batle i diu:  
- Els complements de productivitat que va concedir la Sra. Urdangarín 
estaven justificats; eren objectius i avaluables.  
- No va assumir la responsabilitat de l’àrea d’urba nisme; però la 
causa no va ser interessos personals. La causa era que, estant en 
l’oposició va ser molt crítica amb la gestió de l’u rbanisme per part 
de l’equip que governava i per això va pensar que p odria no ser bo per 
al pacte fer-se càrrec d’urbanisme. Per això demana  al Sr. Batle que 
retiri això de "interessos personals".  
- Tots tenim interès que l’Ajuntament funcioni.  
 

La Sra. Virgínia Urdangarín aclareix que no va conc edir 
complements de productivitat de forma discrecional,  sinó que estaven 
justificats. Suposa que el Sr. Batle no haurà volgu t dir que els va 
concedir per “amiguismo”. 
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El Sr. Batle respon que no ha dit que la Sra. Orts no assumís la 
responsabilitat de l’àrea d’urbanisme per "interess os personals" sinó 
per "compromisos personals".  
 

El Sr. Batle diu a la Sra. Orts que si ell pot ser responsable 
del que faci el seu pare, també la Sra. Orts és res ponsable del que 
faci el seu. 
 
 
 
 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-tres hore s i trenta minuts. 
 


